
ROMANIA
JUDETUL HARGHITA
CONSILruL LOCAL JOSENI
NR. 1/2018

PROCES -VERBAL
incheiat Ia data de 10 iannarie 2078

cu ocazia EedinJei extraordinare al Consiliului Local Joseni

incheiat azi, I0 ianuarie 2018, ora 19 - er oeazia gedinlei extraordinare al
Consiliului Local Joseni, linuta in sala de gedinld al Consiliului Local.

$edinfa a fost convocat prin Disp ozilia Primarului Comunei Joseni nr.
I/20I8, potrivit prevederilor art. 39 din Legea n-r. 2151200I, privind
administralia publi cd locaId,.

in gedinla sunt prezenli consilierii locali:
LBaricz Robert(A)
2. Bege Laszlo-B alazs,
3.Vaszi Laszlo.
4.Poftik Jozsef
5.Gyorgy Szabolcs,
6.Balog Baricz Remilda
7.Kis Lorand
8,Erdos Ildiko
9.Simon Attila
I 0 .B aricz Attila-Karo ly,
TI.Laczko Agoston,
12.Szekeres Ferenc
13.Baricz Gergely

Mai sunt prezenli: Primarul Comunei Joseni, dl. Gall Szabolcs qi secrelarul
Comunei Joseni, dl. Iszlai Barna Rudolf.

Invitat - dl.Barti Tihamer, vicepreqedintele Consiliului Jude{ean Harghita.
Sunt absenJi consilierii: BanczRobert(B), Gal Adel.
Preqedintele qedin{ei este dl. Baricz Robert.
Secretarul Comunei Joseni prezintd procesele verbale si hotdrdrile din

luna trecutd.
Aprobat cu unanimitate (13).
Preqedintele Eedinlei prezintd Ordinea de zi, potrlit invitaliei primile in

scris:

l.Aprobarea Studiului de fezabilitate pentru obiectivul ,,Construire trdtgar
de-a lungul DJ 126 in Comuna Joseni".



2.Aprobarea solicitarii de preluare al Sistemului de alimentare cu apd
pentru satele Joseni Ei Borzont, situat in Comuna Joseni, judelului Harghila
respectiv transmiterii, acestuia din dorneniul public al Judelului Harghita, in
domeniul public al Comunei Joseni.

3.Aprobareapld[ii ratelor de leasing a autoturismului Dacia Logan MCV
din capitolul 5 1 .01 "03 pdnd Ia aprobarea bugetului inilial pe anul 201 g gi a listei
de investitie provizorie.

4.Alte problerne curente"
-Portik Jozsef. Propun includerea pe ordinea de zi a proiectului de

hotardre privind stabilirea salariilor de bazd, deoarece in qedinJa frecutd acesta a
fost amdnat, rar de atunci atn avut doud gedinle Ei nu se vor putea stabili
salariile. Trebuie majorat w25o/o sau20oh sau2lo/o, cuc6t trebuie"

-Pregedintele supune votului ordinea de zi, cu compl etarea acestuia cu
propunerea domnului Portik Jozsef.

-pentru: 13

-contra: -
-abJineri: -

l.Aprobarea Studiului de fezabilitate pentru obiectivul,,construire
trotuar de-a lungul DJ 126in Comuna Joseni".

-Primar: Locuitorii se pldng mult, cd nu se poate
circulalia este mare, copii nu pot fi lasate sd rneargd singuri
foarte multe persoane vdrstnice, iar dacd trece un camion
accident.

Investilia trebuie realizat la solicitarea locuitorilor. Trotuarul s-ar construi
doar pe o parte a drumului"

Valoarea investifiei este de 583"828 lei.
Problerna este insd, cd sunt st6lpi existenfi.
Pentru finanlarea investiliei ne vom adresa Consiliului Judelean, d,e aeeea

am invitat pe dl.vicepreEedinte.
Trebuie sd obJinem Ei avizele necesare.
-Barti Tihamer: Sd existd un proiect aprobat de Consiliul Local. Noi

vom incerca sd alocdm fonduri, iar dacdva fi aprobat, bani vor fi.
Dacd nu o sd fie trecut pe lista de investilii, acesta poate fi rnodificat doar

din jurndtatea anului. Este o proceduri lungd Ei achiziliu p.tbli.a.
Consiliul Judelean va finanla doar lucrdrile, proiectul, avizela qi

autoizalrile vor trebui finanfate de Consiliul Local, inclusiv partea care 1u este
I6ngd drurnul j udelean,

Intrebdri dacd sunt?
Laczko Agoston: Trebuie qi la Borzont, noi de 6 ani vrem

trotuar in locul,,Ketb orzontkoze",

circula ca pieton,
nici in gcoald, sunt

existd pericol de

un podeli Ei



Acesta este mult mai important decdt de-a lungul DJ 126, cdci circrila{ia
este de 300-de ori mai mare.

-Dacd dupa luna iunie s-ar putea constrni un trotuar de vreo 200 m gi
podeful de-a lungul DN 13 B.

Sunt multe accidente. Aceastd investilie ar putea finanla Consiliul
Judefearr?

-Barti Tihamer: programul nostru este doar pentru trotuare de-a lungul
DJ

Dacd va exista proiect, sd vedem cu se sumd ar putea contribui Consiliul
Jude{ean. Am discutat chiar de pista pentru biciclete, care ar lega tot bazinll
Gheorgheni, sau casd de addpost in Bucin.

-Baricz Gergely: E bine daca primim ajutor.
-Preqedinte: La acest punct de pe ordinea de zi, mai are cineva intrebari?
-Vaszi Laszlo: Dacd se va construi anul acesta trotuanrl, ag dori, ca in

anul viitor sd fie realizattrotuarul qi podeJul la Borzont.
-Preqedintele supune votului proiectul de hotdrAre.

-pentru: 13

-contra: -
-abJineri: -

2.Aprobarea solicitirii de preluare al Sistemului de alimentare cu api
pentru satele Joseni qi Borzont, situat in Comuna Joseni, jude{ului Harghita
respectiv teansmiterii acestuia din domeniul public al Judefului Harghita,
in domeniul public al Comunei Joseni.

-Primarul pr ezintd, proiectul de hotardre.
-Bege Laszlo Balazs: Sisternul de apa va fi predat in inventargl Comunei.
-Baricz Gergely" Va scddea preful apei?
-Bege Laszlo Balazs: Nn, va creqte.
-Secretar: Am comunicat de mai multe ori Consiliului local, cd termenul

pentru organizarea serviciului public de apd qi canahzare cu personalizate
jnridica, a fost 16 noiembrie 2017 .

-Primar: Noi am incercat sI rezolvf,rn prin aderare la REDIS ZA, dar nu
ne-am putut infelege. tnfiinlarea ADI.GYERviz, merge cam lent.

Noi orice facem, facem in interesul locuitorilor, desigur in limitele
prevdztte de lege.

Va trebui s-o infiin{dm cdndva.
-Kis Lorand: Daca inleleg bine, vorn prelna sistemul, dar va trebui sd

infiinlam serviciul public qi s-o menlinem in func{iune.
-Pregedintele supune votului proiectul de hotdrdre.

-pentru: 13
-contra: -
-abtineri: -



3.Aprobarea pld{ii ratelor de leasing a autoturismului Dacia
Logan MCV din capitolul 51"01.03 pin[ la aprobarea bugetului ini{ial pe
anul 2018 qi a listei de investi{ie provizorie.

-Primarul prezinldproiectul de hotdrdre.
-PreEedintele supune votului.

-pentru: 13
-contra: -
-abfineri: -

-Preqedinte: Stabilirea salariilor de bazd func{ionarilor publici qi
personalului contractual din aparatul propriu al primarului comunei
Joseni.

-Primar: Arn efectuat un calcul"
Trebuie sa stabilim coeficientul gi valoarea de bazd,. Calculele nu am fbcut

dupa capul meu, ci dupa ecuafie"
Daci weli s-o verificali - vd prezint salariile nete de

b enefrcrazd", in pr ezent.
valoarea cu care se vor mdri va decide consiliu Local.
Cn o majorare de 20o/o - salariile nete nu vor creqte, dar cu 25%vor creste

un pic.
-Simon Attila: Pe aceste acte vad nulne qi cifre, cu diferite nivele.
-Portik Jozsef: Pentru noi numele nu are relevanfd.
-Kis Lorand: Ne intereseazd numele.
-Secretar: S-o luali ca exemplu salariul meu, ca sd nu fie personificate

alte persoane,
-Primar: Eu vd prezint salariile qi cu nllme.
-Kis Lorand: Deci ar fi o creqtere a netului cu circa g-ro%.
-Balog Baricz Remilda: Nu vad aici sarariile nete.
-Simon Attila: Vom avea venituri mai rnici. Dupa pdrerea mea sd nu se

rnodifice salariul net.
-Portik Jozsef: Mai inainte am discutat, ca nimeni sd nu prirneascd nn

salar net mai mic.
Nu e treaba, noastrd cine c6t salar are dupf, nulne.
Important este, cd dacd, se poate s-o majordm cu 20-25%.
Eu nn infeleg a cui salar net vd intereseazd?
-Baricz Robert: S-d majordm brutul, astfel incAt netul sd nu fie mai pufin

decdt in prezent.
-Portik Jozsef: Dacdwem sd ddrn mai mult, atunci trebuie sd votim.
-Baricz Robert: vom intra in insolvenfa in septernbrie?

care salariatii



-Primar: Presupun, cd cu o majorare de 20% nu vom ajunge in
insolvenfd, dar s-ar putea cd nu vom putearealiza investiliile.

-Baricz Robert: An atzit cd salariile sunt bune.
-Kis Lorand: Ca un gest din partea noastrd, c6t sa fi majorarea?
Sa fie peste 20% ?
-Portik Jozsef: Eu umblu la multe Prirndrii, qi vad curn merg lncrurile,

dar salarialii nogtri, se pricep Ei igi fac treaba. in rnulte alte Prim Frli - nici nu stiu
angajalii ce trebuie sd facd.

In nici o prirndrie nu este o deservire aga de buna ca la noi.
-Balog Baricz Remilda: Aceastd tem[ iardgi este subiectiv. Si eu am un

salar pentru care trebuie sd lucrez.
Secretar: Consiliul trebuie s[ stabileascd salariul brut - gradalia 0. - pe

posturi.
-Kis Lorand: Consiliul local a decis deja, ca salariul secretarului sa fie

egal cu indemnizalia viceprimarului.
-Preqedintele supune votului salariul secretarului. care va fi esal cu

indemnizalia viceprimarului.
-pentru: 13

-contra: -
-abfineri: -

-Preqedinte: Dar aculn nu salariul net o votdm?
-Bege Laszlo Balazs: Inspector - grad principal - coeficient - 2,24
-Primar: Va fi o creqtere de 30 de lei.

-pentru:13
-contra: -
-ablineri: -

Funcfionarii publici au promovat.
-Bege Laszlo Balazs: Referent asistent -I.66

-pentru: 13

-contra: -
-ablineri.

-Bege Laszlo Balazs: Secretar dactilograf - 1,51
-pentru. 13

-contra: -
-ablineri: -

-Bege Laszlo Balazs: Administrator I. - 1,60
-pentru. 13

-contra: -
-abfineri: -



-Bege Laszlo Balazs: Administrator IL - 1,09
-pentru: 13

-contra: -
-abfineri: -

-Bege Laszlo Balazs: Contabil II. - 1,60
-pentru: 13

-contra: -
-abfineri: -

-Bege Laszlo Balazs: Guard - 1,09
-pentru: 13

-contra: -
-abfineri: -

-Bege Laszlo Balazs: $ofer I - 1,43
-pentru: 13
-contra: -
-ablineri: -

-Bege Laszlo Balazs: Fochist II - 1.60
-pentru: 13

-contra: -
-abfineri: -

-Bege Laszlo Balazs: Muncitor calificat III - 1.03
-pentru: 13

-contra: -
-abfineri: -

-Bege Balazs: Muncitor necalificat I - 1.01
-pentru: 13

-contra: -
-ablineri: -

-Secretar: Ar fi trebuit sd consultali Ei cvreprezentanlii salariafilor.
-Portik Jozsef: ln administrafia locaIl ugu d. mici au fost salariile. ca era

o ru$lne .

-Preqedinte: Alte probleme cure te.
Evaluarea secretarului - proiect le hotdr6re prezentat - calificativ fdarte

bine.



-Se supune votului,
-pentru: 13

-cotrtra: -
-ablineri: -

-Pregedinte: tn cutia poqtala a fost o cerere anonimd - solicitd medic
pediatru. Trebuie aEteptat rnult la dispensar, sdpt6rn6ni pentru programare qi
chiar cu programare mai trebuie aqteptat 2-3 ore.

-Balog Baricz Remilda: Trebuie citit qi cdnd televiziunea va fi aici.
Propun cd fie montat o cdsu!6 poEtala gi la dispensar.

-Baricz Gergely: Un an nou fericit, la mulli ani Attila.
Containerele din curtea Cdminului Cultural sd fie curdfate"
Sdptdmdna viitoare va avea loc prezentare de cafte. Sunt mulli invitali.
-Construirea trotuarului trebuie s-o forldm. SA mergem acolo noi,

consilierii din Borzont sd vedem cum pntem Construi un pode!.
-Vaszi Laszlo: Legat de transportul public cu autobuze - vd rog sd vd

interesa{i cum e programul qi curn e contractul, cd dacd elevi nu sunt, nu circuld
antobuzul de la ora7 "

-Primar: Nu e competenfa noastrd. Trebuie depus in scris qi trimis la
Consiliul Judefean"

Feher ZoIi - a fost prezent in Eedinla linut de Consiliul Judelean in Joseni.
'Baricz Gergely : Pro gramul autobuzelor trebuie respectat.
-Primar: Trebuie scris spre consiliul Judefean sau la

info @borbol)'csaba.ro
-Preqedinte: Alte probleme?
-Inchid qedinla.

PRE$EDINTE
Baricz Robert

Tehnored actat: Iszlai Zslzsa

1

$edinla extraordinard, - 1 0.0 1 .20 I 8


